



Uploaded to VFC Website October 2012

This Document has been provided to you courtesy of Veterans-For-Change!

Feel free to pass to any veteran who might be able to use this information!

For thousands more files like this and hundreds of links to useful information, and hundreds of "Frequently Asked Questions, please go to:

[Veterans-For-Change](#)

*Veterans-For-Change is a 501(c)(3) Non-Profit Corporation
Tax ID #27-3820181*

If Veteran's don't help Veteran's, who will?

We appreciate all donations to continue to provide information and services to Veterans and their families.

https://www.paypal.com/cgi-bin/webscr?cmd=_s-xclick&hosted_button_id=WGT2M5UTB9A78

Note:

VFC is not liable for source information in this document, it is merely provided as a courtesy to our members.

**COMMUNICATIONS DIRECTIVE REGARDING
INDEPENDENT FILM ON HERBICIDE SPRAYING AT CFB GAGETOWN**

- Reference: A. DAOD 2008
B. QR&O 19.14 Improper Comments
C. QR&O 19.36 Disclosure of Information or Opinion
D. QR&O 19.37 Communications to News Agencies

For three days in June 1966 (14th to 16th) and four days in 1967 (21st to 24th), small scale testing of various defoliant, including the use of Agent Orange and Agent Purple, took place over a small portion of the CFB Gagetown Range and Training Area. This testing was in cooperation with the United States military in order to assess the effectiveness of these products.

In August 2005 the Department of National Defence, with participation from Veterans Affairs Canada, Health Canada, and additional departments and agencies, initiated a fact-finding mission to gain information on the history of herbicides tested and used at CFB Gagetown from 1952 to the present day, and the potential risks to human health and the environment.

www.forces.gc.ca/site/reports-rapports/defoliant/index-eng.asp

All of the fact-finding tasks are complete. Scientific study from the excavations, soil, water and vegetation sampling, human health risk assessments, and the epidemiological study indicates that most people who lived near or worked at CFB Gagetown were not at risk for long-term health effects from the herbicides applied there. The science also indicates that the base is safe today.

Recently, the media has reported that there is a U.S. Based film company producing a documentary regarding herbicide spraying at Gagetown. This film is not connected or associated with the Department of National Defence nor have they approached DND/ CFB Gagetown to participate in the filming.

There is an ongoing class-action lawsuit against the Government of Canada concerning the use of herbicide spraying at CFB Gagetown. As a result, any comments made by DND employees or CF members in the documentary could be used in the litigation and could have a direct impact on the case.

It is imperative that CF members and DND employees respect orders, directives, regulations and the judicial process with respect to matters before the courts and do not respond to requests for interviews or interact with the film crews/questions.

Any CFB Gagetown based DND employee or CF member approached by any individual associated

directly or indirectly with this film project are to refer the individual to the Base Public Affairs Officer (422-2000 ext 2466) without further comment, response or interaction and will notify their respective Chain of Command. In addition, any DND employee or CF member who observes the film production crew within the confines of CFB Gagetown and/or the Range and Training Area are to contact their Chain of Command and the Base Public Affairs Officer.

Any questions regarding this directive are to contact the Base Public Affairs Office through their respective Chain of Command.

DIRECTIVE DE COMMUNICATION CONCERNANT LE FILM INDÉPENDANT SUR L'ÉPANDAGE D'HERBICIDE À LA BFC GAGETOWN

Pendant trois jours en juin 1966 (du 14 au 16 juin) et quatre jours en juin 1967 (du 21 au 24 juin), divers défoliants et dessiccants, dont les défoliants connus sous les noms agent Orange et agent Pourpre, ont fait l'objet d'essais sur une petite parcelle des champs de tir et du secteur d'entraînement de la BFC Gagetown. Ces essais avaient été menés en coopération avec des militaires des États-Unis, en vue de déterminer l'efficacité de ces produits.

En août 2005, le ministère de la Défense nationale a, avec la collaboration du ministère des Anciens combattants, de Santé Canada et d'autres ministères et organismes, entrepris une initiative d'établissement des faits afin de recueillir de l'information sur les essais et l'utilisation d'herbicides à la BFC Gagetown de 1952 à ce jour ainsi que sur les risques posés pour la santé humaine et l'environnement.

www.forces.gc.ca/site/reports-rapports/defoliant/index-fra.asp.

Toutes les tâches sont terminées. Selon l'étude scientifique réalisée sur les fouilles et les échantillons de sol, d'eau et de végétaux, les évaluations des risques pour la santé humaine et l'étude épidémiologique, l'utilisation des herbicides ne pose aucun risque à long terme pour la santé de la plupart des gens qui travaillaient à la BFC Gagetown ou qui demeuraient à proximité. Les données scientifiques indiquent également que la base ne présente aujourd'hui aucun danger.

Les médias ont récemment signalé qu'une entreprise cinématographique des États-Unis est à produire un reportage documentaire sur l'épandage d'herbicide à la BFC Gagetown. Le ministère de la Défense nationale n'est en aucune façon lié ou associé à la production de ce film. La participation du MDN/BFC Gagetown à la réalisation du reportage documentaire n'a pas non plus été sollicitée.

Un recours collectif a été déposé contre le gouvernement du Canada relativement à la pulvérisation d'herbicide à la BFC Gagetown. Par conséquent, tout commentaire formulé par des employés du MDN ou des membres des FC dans le reportage documentaire pourrait être utilisé dans le cadre du litige et pourrait avoir un impact direct sur le dossier. Les membres des FC et les employés du MDN doivent absolument respecter les ordres, les directives, les règlements et le processus judiciaire en ce qui a trait aux questions portées devant les tribunaux et ne doivent acquiescer à aucune demande d'entrevue, dialoguer avec les équipes de tournage ou répondre à leurs questions.

Si un employé du MDN ou un membre des FC travaillant à la BFC Gagetown se fait approcher par une personne qui est directement ou indirectement associée à la production de ce documentaire, il doit lui dire de s'adresser à l'officier des affaires publiques de la Base (422-2000 poste 2466), n'offrir aucun commentaire, ne donner aucune réponse et n'amorcer aucune conversation et informer sa chaîne de commandement de l'incident. De plus, tout employé du MDN ou membre des FC qui remarque la présence de l'équipe de production cinématographique dans les limites de la BFC